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Hi， 

欢迎使用 LAVA ME 3 ！ 

Welcome to LAVA ME 3! 

 

  



一．了解你的 LAVA ME 3 

Understanding Your LAVA ME 3  

 

LAVA ME 3 概览 

Overview of LAVA ME 3 

 

 

 

尺寸：36 寸 936*321.5*116.5mm 

 

 

 

 

 

 

琴头logo烫金效果 

Peg head logo stamping effect 

（烫金效果见工艺文件） 

(See the process document for the stamping effect) 

上弦枕：黑色 

Nut: black 

弦准：银色 

Tuner:silver 

音孔圈：银色 

Sound hole ring: silver 

下弦枕：黑色 

Bone: black 

火标：银色 

Fire logo: silver 

 

 

 

琴身：颜色（见封样版） 

Body:color (see the sealed sample) 

琴桥：同琴身 

Bridge: same as body 

尾钉：银色 

Tail pin: silver 



 

Size: 36 inches 936*321.5*116.5mm  

重量：36 寸 2080g 琴包 1980g 一共 4060g 

Weight: 36 inches 2080g Gig bag 1980g Total 4060g  

尺寸：38 寸 965.9*357.2*122.7mm 

Size: 38 inches 965.9*357.2*122.7mm  

重量：38 寸 2250g 琴包 1980g 一共 4230g 

Weight: 38 inches 2250g Gig bag 1980g Total 4230g 

琴头，弦准，琴颈，琴体，音孔，琴桥，肩带固定钉 

Peg head, tuner, neck, body, sound hole, bridge, shoulder 

strap fastening nail 



 

 

 

 

睡眠/唤醒按键 

Sleep/wake button 

 

HILAVA 系统 

HILAVA system 

状态栏、多点触控屏、菜单和应用程序图标 

Status bar, multi-touch screen, menu and application icons 

 

 

  

睡眠/唤醒按钮 

Sleep/wake button 

   

 

音量控制滚轮 

Volume control knob 

L3 智能拾音器 

L3 smart pickup 

睡眠/唤醒 

Sleep/wake  

 

 



二. 激活你的 LAVA ME 3 

II. Activating Your LAVA ME 3 

 

设置 

Setting 

WiFi 为使激活程序顺利进行，请通过无线局域网接入互联网（需要网络名称和密码） 

WiFi To make the activation program go smoothly, please connect to the 

Internet via wireless LAN (network name and password are required) 

 

激活&注册 

Activation & registration 

 开始使用 HILAVA 系统前，请先在手机端安装官方 App“拿火+”。 

 Before using the HILAVA system, please install the official App "LAVA+" on 

the mobile phone. 

 手机端注册“LAVA ID”或者使用现有账户。 

Register your LAVA ID on your mobile phone or use an existing account. 

 使用手机端官方 App“拿火+”扫描二维码，激活吉他端的 HILAVA 系统，开始

使用你神奇的 LAVA ME 3 吧。 

Scan the QR code by using the official mobile app "LAVA+", activate the 

HILAVA system on the guitar side, and start using your magical LAVA ME 3. 

  



三．快速掌握 LAVA ME 3 

III.Quickly Mastering Your LAVA ME 3 

了解 LAVA ME 3 的硬件操作 

Understanding the hardware of your LAVA ME 3 

若要 

To 

请这样操作 

Please do this 

开机 

Boot up 

请按住睡眠/唤醒按键几秒钟，直至 LAVA 的标志出现。 

Please press and hold the Sleep/Wake button for a few seconds until the 

LAVA logo appears. 

关机 / 重启 

Shutdown/restart 

请按住睡眠/唤醒按键几秒钟，当出现关机和重启选项后，通过左右滑动来选择。 

Please press and hold the Sleep/Wake button for a few seconds. When the 

shutdown and restart tabs appear, slide left and right for selection.  

唤醒 / 关闭屏幕 

Wake/close 

screen 

LAVA ME 3 会在您闲置时关闭显示屏以节省电量，当您需要使用时，您可以通过轻

点屏幕来唤醒 HILAVA 系统，也可以通过按压唤醒按键快速唤醒和使用，您也可以

在“设置“（设置 icon）“显示与亮度”中设置自动锁定时长或者关闭此功能。 

LAVA ME 3 will turn off the display screen when you are idle to save power. 

When needing to use it, you can wake up the HILAVA system by tapping the 

screen, or you can quickly wake up and use it by pressing the Wake button. 

You can also set the auto lock duration in "Setting” (Setting icon) "Display 

and Brightness" or turn off this function.  

截屏 

creenshot 

连续快速按压两次唤醒按键，直到屏幕上的截屏图片呈现。 

Press the Wake button twice in rapid succession until the screenshot on the 

screen appears. 

调整音量 

Volume 

adjustment  

通过拨动音量滚轮，快速调整音量大小，以适应您的演奏需求。 

You can quickly adjust the volume to accommodate your performance needs 

by turning the volume knob. 

强制关机 

Forced shutdown 

按压唤醒按键 7 秒可强制关机，等待 5 秒后，再进行开机操作即可。 

Press the Wake button for 7 seconds to force a shutdown, wait 5 seconds, 

and then power it on. 

 

 

了解与 LAVA ME 3 交互的基本手势 

Understanding the basic gestures for interacting with the LAVA ME 3 

您可以参照以下手势更快更准确的与 LAVA ME 3 交互  

You can interact with LAVA ME 3 faster and more accurately by reference to the 



following gestures 

手势 

Gesture 

描述 

Description 

 
轻点。 

Tap.  

用单指轻触屏幕。 

Tap the screen with one finger. 

 
轻扫。 

Swipe  

单指快速移过屏幕。 

Move one finger across the screen quickly. 

 
滚动。 

Scroll.  

单指移过屏幕而不抬起。 

Move one finger across the screen without lifting it.  

例如，在“ LOOP ”中，您可以上下拖移列表来查看更多内容。 

For example, in "LOOP", you can drag the list up and down to view more content. 

轻扫即可快速滚动；触碰屏幕即可停止滚动。 

Swipe to scroll quickly; touch the screen to stop scrolling. 

 
缩放。 

Zoom.  

双指靠近放在屏幕上。 

Place two fingers close together on the screen. 

分开双指即可放大；合拢双指即可缩小。 

Move two fingers apart to zoom in; move two fingers together to zoom out.  

您也可以轻点两下照片以将其放大，再次轻点两下以缩小。 

You can also double-tap the photo to zoom in, and double-tap again to zoom out. 

 

前往主屏幕。 

Go to the home screen.  

无论何时，从屏幕底部边缘向上轻扫即可返回主屏幕。 

At any time, swipe up from the bottom edge of the screen to return to the 

home screen. 

 

快速访问控制。 

Fast access controls.  

从屏幕上方向下轻扫以打开控制中心。 

Swipe down from the top of the screen to open the control center. 

 

打开 App 切换器。 

Open the App switcher.  

从底部边缘向上轻扫并在屏幕中间停顿一下，然后从屏幕上抬起手指。 



Swipe up from the bottom edge and pause in the middle of the screen, then lift 

your finger from the screen. 

 若要浏览打开的 App，请向右轻扫，然后轻点要使用的 App。 

To browse open App, swipe right, then tap the App you want to use. 

 

 

 

四． 了解 LAVA ME 3 状态图标含义 

IV.Understand the meaning of LAVA ME 3 

status icons 

 

通过了解顶部状态图标来更好的了解你的 LAVA ME 3 工作状态 

Gain a better understanding of the working statuses of your LAVA ME 3 by 

understanding the status icons at the top 

状态图标 

Status icon 

含义 

Meaning 

 

无线局域网  LAVA ME 3 已通过无线局域网接入互联网。 

Wireless LAN LAVA ME 3 has been connected to the Internet through wireless 

LAN. 

 

蓝牙 LAVA ME 3 已打开了蓝牙连接。 

Bluetooth LAVA ME 3 has opened the Bluetooth connection. 

 

接线模式  LAVA ME 3 声音通过连接音频线输出到外接设备。 

Wiring mode The sound of LAVA ME 3 is output to the external device by 

connecting the audio cable. 

 

录制指示器  显示屏的左上角红色气泡，表示 LAVA ME 3  正在录屏，点击可跳转相

关内容。 

Recording indicator The red bubble in the upper left corner of the display 

screen indicates that LAVA ME 3 is recording the screen. Click to jump to 

related content. 

 

效果指示器  显示屏的左上角图标，表示效果在 LAVA ME 3 运行中，点击可跳转相关

内容。 

Effect indicator The icon in the upper left corner of the display screen 



indicates that the effect is running in LAVA ME 3. Click to jump to related 

content. 

 

节拍指示器显示屏的左上角图标，表示节拍器在 LAVA ME 3 运行中，点击可跳转相

关内容。 

Beat indicator The icon in the upper left corner of  the display screen 

indicates that the metronome is running in LAVA ME 3. Click to jump to 

related content. 

 

电池  显示 LAVA ME 3  的电池电量。 

Battery Displays the battery capacity of LAVA ME 3. 

 

电池正在充电  显示 LAVA ME 3 电池正在充电。 

Battery is charging Shows that the LAVA ME 3 battery is charging. 

 

  



五．给你的 LAVA ME 3 电池充电 

V.Charge your LAVA ME 3 battery 
电池充电 

Battey charging  

请使用 USB -C 充电线（随附）和 LAVA 15W  USB-C 电源适配器（随附）将 LAVA ME 3 连

接到电源插座。 

Please connect the LAVA ME 3 to the power outlet using the USB-C charging cable 

(included) and the LAVA 15W USB-C power adapter (included). 

 

【注】您还可以使用符合适用的国家/地区法规及国际和地区安全性标准的第三方电源适配器和 CCC 认证的充电器。 

[Note] You can also use third-party power adapters and CCC-certified chargers that comply with applicable 

national/regional regulations and international and regional safety standards. 

 

充电显示 

Charge display 

屏幕右上角中的电池图标显示电池电量或充电状态。 

The battery icon in the upper right corner of the screen displays the battery capacity or 

charging state. 若您在充电过程中使用 LAVA ME 3，可能需要较长时间才能充满电。 

If you use LAVA ME 3 while charging, it may take longer to become fully charged. 

 

如果 LAVA ME 3 电量极低，充电时会显示如下图标。 

If the battery capacity of LAVA ME 3 is extremely low, the following icon will be 

displayed when charging. 



 

 

 

【注】随着时间的推移，所有可充电电池（如 LAVA ME 3 中的电池）的容量和性能都会下降，为了电池健康，请尽量

减少在充电过程中使用 LAVA ME 3。 

[Note] As time goes by, the capacity and performance of all rechargeable batteries (such as those in LAVA ME 

3) will decrease. For the purpose of battery health, please minimize the use of LAVA ME 3 during charging. 

 

  



六．给你的 LAVA ME 3 换弦和微调 

VI.Change strings and fine-tune your LAVA 

ME 3 

 

如何换弦 

How to change strings 

 

 

 

微调节方式 

Fine-tuning 

如何换弦 

How to change strings 

当琴弦使用过久，我们可能需要更换新的琴弦。 

When the strings are used for too long, we may need to 

replace them with new ones. 

扭动弦准，将琴弦扭松，将琴弦的头部（只有金

属线的一端）从弦准上取下； 

Twist the tuner, loosen the string, and remove the 

head of the string (only one end of the metal wire) 

from the tuner; 

握紧琴弦，往琴身尾端轻推，琴弦尾部的小球从

琴桥后方穿线孔露出； 

Hold the strings tightly and push them towards the 

end of the body. The small ball at the end of the 

string is exposed from the threading hole at the back 

of the bridge; 

手抓琴弦尾部的小球，往后拉出琴弦； 

Grasp the small ball at the end of the string and pull 

the string back; 

将琴弦的头部，从后往琴头方向，穿过琴桥的穿线孔； 

Pass the head of the string through the threading hole of the 

bridge from the back to the head; 

再穿进弦准的小孔内，并扭动弦准，让琴弦绷紧。 

Then thread into the small hole of the tuner and twist the tuner to make the 

string tighten. 



  

微调节方式 

Fine-tuning method 

琴颈整体无须调整，但可根据你的喜好，微调节琴弦与指板间的高度。 

There is no need to adjust the whole neck, but you can fine-tune the height between the strings and the fingerboard according to your preferences. 

扭动弦准，松开 6 条琴弦，至琴桥上的下弦枕能轻松取出； 

Twist the string, and loosen 6 strings until the bone on the bridge can be 

easily taken out; 

准备一张 800 目的砂纸，抓紧下弦枕顶部，将下弦枕底部在砂纸上轻轻打磨； 

Prepare a piece of 800-mesh sandpaper, grasp the top of the bone, and lightly polish the bottom of the bone on the sandpaper; 

根据你需要调整的弦距，调整下弦枕的高度。 

According to the brace height you need to adjust, adjust the 

height of the bone. 

★当下弦枕调低，弦枕将会相应降低。 

★After the bone is lowered, the nut will be reduced accordingly.  

在调整过程，请缓缓打磨，然后放置回琴桥上，尝试触感。 

During the adjustment process, please polish slowly, and then put it back on the bridge to try the sense of touch. 

切勿一次调整过度，下弦枕过矮，将无法感受最佳弹奏体验。 

Never over-adjust at a time. If the bone is too short, you will not be able to feel the best playing experience. 



七． 

VII. 重要安全性信息 Important safety 

information 

【警告】 为了避免您的 LAVA ME 3 受伤或损坏，在使用之前，请先阅读下面的安全性信息。 

[Warning]  To avoid injury or damage to your LAVA ME 3, please read the following 

safety information before using. 

维修  请勿擅自拆卸 L3 智能拾音器与琴体，以免操作不当导致损坏。 

Maintenance Never disassemble the L3 smart pickup or body without authorization to 

avoid damage caused by improper handling.  

如果 L3 智能拾音器或者琴体发生故障或已损坏，请联系 LAVA MUSIC 或授权经销商。 

If the L3 smart pickup or the body malfunctions or is damaged, please contact LAVA 

MUSIC or an authorized dealer.  

由除 LAVA MUSIC 或授权经销商以外的服务提供商进行修理时，可能不会兼顾琴体和 L3 智能

拾音器，由此可能影响设备的安全性和功能。 

When repaired by a service provider other than LAVA MUSIC or authorized dealers, the 

body and the L3 smart pickup may not be taken into consideration, which may affect 

the safety and functionality of the device. 您可以在 LAVA MUSIC 官网上找到有关维修和

服务的更多信息。 

You can find more information about repairs and services on the official website for 

LAVA MUSIC. 

 



电池与电子元件 

Battery and electronic components 

请勿尝试自行更换 L3 智能拾音器内的锂离子电池。 

Never try to replace the lithium-ion battery in the L3 smart pickup on your ownL3 

智能拾音器内的锂离子电池应由 LAVA MUSIC 或授权经销商更换。 

The lithium-ion battery in the L3 smart pickup shall be replaced by LAVA MUSIC or an 

authorized dealer.  

更换或维修不当可能会损坏电池，导致过热而引发损坏。 

Improper replacements or maintenance may damage the battery, resulting in 

overheating and damage.  

由于 L3 智能拾音器内含高灵敏度电子元件，请于 -20℃- 45℃范围下收藏，于 0℃- 40℃范围

下运作。 

Since the L3 smart pickup contains highly sensitive electronic components, please store 

it in a range of -20℃-45℃, and operate it in a range of 0℃-40℃.  

为避免损坏，请勿摔落、焚烧、踏压或接触高浓度工业化学品等。 

To avoid damage, never drop, burn, step on, or have it come into contact with highly 

concentrated industrial chemicals. 

 

无线充电当您使用太空充电座给 LAVA ME 3 充电时，请正确放置于充电座的定位槽中；使用

充电线与电源适配器充电时，请使用官方适配或使用符合适用的国家/地区法规及国际/地区安全

性标准的适配器。 

Wireless charging When charging the LAVA ME 3 with a space charging base, please 

place it in the slot on the charging base; when charging with the charging cable and 



power adapter, please use the official adapter or use an adapter that complies with the 

applicable national/regional laws and regulations and international/regional safety 

standards.  

  



八．配置与参数 

Configuration and Parameters 

 

L3 智能拾音器配置与充电配置 

L3 smart pickup configuration and charging configuration 

配置参数 

Configuration 

parameters 

LAVA ME 3 (38”) LAVA ME GO (36”) 

 

拾音器 

Pickup 

 

 

L3 智能拾音器 

L3 smart pickup 

FreeBoost™ 2.0 原声增强技术  

FreeBoost™ 2.0 original sound 

enhancement technology 

 

L3 智能拾音器 

L3 smart pickup 

FreeBoost™ 2.0 原声增强技术  

FreeBoost™ 2.0 original sound 

enhancement technology 

系统 System  HILAVA 系统 

HILAVA system 

HILAVA 系统 

HILAVA system 

内存 Memory  64GB 32GB 

电池容量 

Battery capacity 

8300Ah/31.54Wh 8300Ah/31.54Wh 

电源适配器 

Power adapter 

Type-C 接口太空适配器 5V / 3A  

Type-C space adapter 5V / 3A 

Type-C 接口太空适配器 5V / 3A  

Type-C space adapter 5V / 3A 

连接线 

Connecting line 

Type-C 直角连接线 2M / 3A  

Type-C right angle connecting line 

2M / 3A 

Type-C 直角连接线 2M / 3A  

Type-C right angle connecting line 

2M / 3A 

充电接口 

Charging port 

Type-C / 触点充电（需搭配太空充电座） 

Type-C / contact charging (required 

for use with a space charging base ) 

Type-C / 触点充电（需搭配太空充电座） 

Type-C / contact charging (required 

for use with a space charging base ) 

 

 

 

 

 



琴体设计 

Body design 

设计参数 

Design 

parameters 

LAVA ME 3 / LAVA ME GO 

面板材料 

Top material s 

Super AirSonic 碳纤复合材料  

Super AirSonic carbon fiber reinforced plastic 

琴体材料 

Body material 

s 

AirSonic 碳纤复合材料  

AirSonic carbon fiber reinforced plastic 

琴桥材料 

Bridge 

materials 

高性能纤维复合材料 

High performance fibrous composite 

琴弦 

String  

Elixir Nanoweb 012 

超薄镀膜 012 

弦准 

Tuner 

18:1 超轻铝合金弦准 LAVA MUSIC 设计 

18:1 ultra-light aluminum alloy tuner LAVA MUSIC design 

 

 

九． 

IX. 服务与支持 

Service and Support 

 
产品保修 

Product Warranty 

自您收到产品之日开始起，对保修期内及服务范围内的产品，LAVA MUSIC 将按照服务政

策进行维修、更换或退货，免费为您恢复产品的正常使用功能；对保修期及服务范围之外的

产品，LAVA MUSIC 将按照服务政策提供有偿维修服务。LAVA MUSIC 产品免费质保为期

一年。 

From the date you receive the product, LAVA MUSIC will repair, replace, or return 



the product within the warranty period and within the scope of service in 

accordance with the service policy, and restore the product to normal use for you 

free of charge; for products beyond the warranty period and service scope, LAVA 

MUSIC will provide paid maintenance services in accordance with the service policy.  

LAVA MUSIC products come with a one-year limited warranty. 

 

无理由退换 

No-questions-asked returns  

自您收到产品之日起 7 日内，经拿火公司售后服务中心确认产品完好，且没有由于人为原

因造成产品性能或外观损坏，您可以选择无理由退换，退货时请保持外包、附件、发票或收

据、说明书、保修卡无缺失。无理由退换货物运费由客户承担。 

If, within 7 days from the date of receipt, the after-sales service center of LAVA 

confirms that the product is in good condition, and there is no damage to product 

performance or appearance from user interference, you can choose to return for 

any reason. The product shall be provided with the outer packaging, accessories, 

invoices or receipts, manual, and warranty card when returned.The freight fee for 

goods returned and exchanged without reason shall be borne by the customer. 

 

损毁维修 

Repairs 

产品如涉及人为损坏导致需要更换材料，拿火公司将对您进行有偿的材料更换或维修服务。 

If the product has suffered users damage and requires material replacement, LAVA 

will provide you with paid material replacement or maintenance services.  



如有其它特殊保修需求，请联系拿火天猫官方旗舰店客服，或拨打售后电话获得支持。 

For other special warranty requirements, please contact customer service at the 

LAVA official flagship store on Tmall, or call the after-sales number for support. 

 

如需保修服务，请提供： 

For warranty services, please provide: 

需保修的产品照片，及说明原因 

photos of the product to be guaranteed, and explain the reasons 

购买发票或收据证明 

purchase invoices or proof of receipt 

 

或扫描二维码获取我们的帮助 

or scan the QR code for our help  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

FCC Warning 

This device complies with part 15 of the FCC rules. Operation is subject to the 

following two conditions: (1) this device may not cause harmful interference, and (2) 

this device must accept any inte rference received, including interference that may 

cause undesired operation. 

 

Changes or modifications not expressly approved by the party responsible for 

compliance could void the user's authority to operate the equipment. 

 

 

NOTE: This equipment has been tested and found to comply with the limits for a 

Class B digital device, pursuant to part 15 of the FCC Rules. These limits are 

designed to provide reasonable protection against harmful interference in a 

residential installation. This equipment generates uses and can radiate radio 

frequency energy and, if not installed and used in accordance with the instructions, 

may cause harmful interference to radio communications. However, there is no 

guarantee that interference will not occur in a particular installation. If this 

equipment does cause harmful interferenceto radio or television reception, which 

can be determined by turning the equipment off and on, the user is encouraged to 

try to correct the interference by one or more of the following measures: 

• Reorient or relocate the receiving antenna. 



• Increase the separation between the equipment and receiver. 

• Connect the equipment into an outlet on a circuit different from that to which 

the receiver is connected. 

• Consult the dealer or an experienced radio/TV technician for help. 

 

Radiation Exposure Statement  

The device has been evaluated to meet general RF exposure requirement. The 

device can be used in portable exposure condition without restriction. 

 

 

 


